

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

PAIX – TRAVAIL – PATRIE

REGION DU NORD- OUEST

DEPARTEMENT DU DONGA MANTUNG

ARRONDISSEMENT DE NKAMBE

COMMUNE DE NKAMBE

COMMISSION INTERNE DE PASSATION
DES MARCHES



REPUBLIC OF CAMEROON

PEACE – WORK – FATHERLAND

NORTH WEST REGION

DONGA MANTUNG DIVISION

NKAMBE SUBDIVISION

NKAMBE COUNCIL

INTERNAL TENDERS BOARD

NKAMBE COUNCIL INTERNAL TENDERS BOARD (NKCITB)

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER

No. 010/ONIT/NWR/DMD/NK.C/NK.CITB/2026 of 21/01/2026

CONSTRUCTION OF A BOREHOLE EQUIPPED WITH SOLAR WATER PUMP AND
CONSTRUCTION OF TANK AT END OF TAR NKAMBE, IN NKAMBE COUNCIL AREA, DONGA
MANTUNG DIVISION, NORTH WEST REGION.

PROJECT OWNER: MAYOR NKAMBE COUNCIL

FINANCING: MINEE PUBLIC INVESTMENT BUDGET (PIB) - 2026

BUDGET HEAD: 60 32 342 3 32000003 523412

VOTE OF CHARGE:

FINANCIAL YEAR 2026

TABLE OF CONTENTS

Document No. 1:	Tender notice
Document No. 2:	General Regulations of the invitation to tender
Document No. 3:	Special Regulations of the invitation to tender
Document No.4:	Special Administrative Conditions
Document No. 5:	Special Technical Conditions
Document No. 6:	Schedule of unit prices
Document No. 7:	Bill of quantities and estimates
Document No. 8:	The sub-detail of prices
Document No. 9:	Model contract
Document No. 10:	Model documents to be used by bidders
Document No. 11:	<i>Justifications of preliminary studies</i>
Document No. 12:	List of banking establishments and financial bodies authorised to issue bonds for public contracts
Document No. 13:	WORKING PLANS

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

 PAIX – TRAVAIL – PATRIE

 REGION DU NORD- OUEST

 DEPARTEMENT DU DONGA MANTUNG

 ARRONDISSEMENT DE NKAMBE

 COMMUNE DE NKAMBE

 COMMISSION INTERNE DE PASSATION
 DES MARCHES



REPUBLIC OF CAMEROON

 PEACE – WORK – FATHERLAND

 NORTH WEST REGION

 DONGA MANTUNG DIVISION

 NKAMBE SUBDIVISION

 NKAMBE COUNCIL

 INTERNAL TENDERS BOARD

TENDER NOTICE

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER

No. 010/ONIT/NWR/DMD/NK.C/NK.CITB/2026 of 21/01/2026

FOR THE CONSTRUCTION OF A BOREHOLE EQUIPPED WITH SOLAR WATER PUMP AND CONSTRUCTION OF TANK AT END OF TAR NKAMBE, IN NKAMBE COUNCIL AREA, DONGA MANTUNG DIVISION, NORTH WEST REGION.

1) SUBJECT OF THE INVITATION TO TENDER: Within the framework of the execution of the 2026 state budget, the State of Cameroon represented by the Mayor for Nkambe Council hereby launches an open national invitation to tender **FOR THE CONSTRUCTION OF A BOREHOLE EQUIPPED WITH SOLAR WATER PUMP AND CONSTRUCTION OF TANK AT END OF TAR NKAMBE, in Nkambe Council Area, Donga-Mantung Division, North West Region**

2) NATURE OF SERVICE: Work to be done consists of:

- Preparatory Works
- Site reparatory works
- Drilling of borehole with motorized drilling rig
- Borehole development
- Filtration sand
- Concreting of borehole top
- Installation of pump
- Plumbing works
- Construction of valve chambers
- Excavation of pipe line /backfilling
- Control tests on pipes
- Piping
- Care/Laying of pipes
- Training of water management committee

3) EXECUTION DEADLINE: The maximum deadline for the execution provided for by the Contracting Authority shall be **Three months (90 calendar days)** with effect from date of notification of the Service Order to start work.

Lots: The work is in one (01) lot as follows: **for the construction of a borehole equipped with solar water pump and construction of tank at end of Tar Nkambe, Nkambe Sub-Division, Donga-Mantung Division, North West Region**

4) Estimated cost: The estimated cost after preliminary studies is Eighteen million (18,000,000) FCFA

Subject	Amount for the Project	Vote of charge N°	Expenditure authorization N°
The construction of a borehole equipped with solar water pump and construction of tank at End of Tar Nkambe	18, 000,000 FCFA	60 32 342 3 32000003 523412	

5) Participation and origin: Participation in this invitation to tender is open to competent Cameroonian enterprises that are in compliance with the fiscal laws.

7) FINANCING: The said works shall be financed as per the programmed budget of the 2026 Public Investment Budget (PIB 2026) of the Republic of Cameroon under the Ministry of Water Resources and Energy (MINEE) assigned to the Mayor of Nkambe.

8) BID BONDS: Each bidder must include in his administrative documents, a bid bond issued by a first-rate banking establishment approved by the Ministry in charge of finance and the list of which is found in document No. 12 of the Tender File, and validated by CDEC with an acknowledgement receipt in the amount of **three hundred and sixty thousand (360,000) francs CFA**, and valid for thirty (30) days beyond the date of validity of bids.

9) CONSULTATION OF TENDER FILE: The Tender documents may be consulted and obtained immediately after publication of this invitation to tender from the Services of the Contracting Authority (Service in charge of the award of contracts) during working hours at the NKAMBE COUNCIL COLEPS platform and ARMP website.

Subject	Locality	Bid Bond	Tender fee
The construction of a borehole equipped with solar water pump and construction of tank at End of Tar Nkambe	Nkambe	360,000 FCFA	36,000

10) ACQUISITION OF TENDER FILE: The file may be obtained from the Nkambe Council as soon as this notice is published against payment of a non-refundable sum of **thirty six thousand (36,000) FCFA francs**, payable at the Nkambe Council Treasury.

11) SUBMISSION OF OFFERS: Each bid written in English or French shall be signed by the bidder or by a duly authorized representative and presented in Seven (7) copies, that is one **(01) original and six (06) copies** labelled as such with an electronic version of the bid. These shall be submitted in one sealed external envelop containing three (3) envelopes, that is, Envelope A: Administrative Documents, Envelope B: Technical file and Envelope C: Financial file. The sealed external envelop shall bear no information about the company and shall be deposited at the Nkambe Council in the Service in charge of the award of contracts not later than **19/02/2026 at 10:00am** local time. Note should be taken that in case of any ambiguities or differences during opening, only the original shall be considered authentic. The sealed external envelop shall bear the following inscriptions:

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER

No. 010/ONIT/NWR/DMD/NK.C/NK.CITB/2026 of 21/01/2026

FOR THE CONSTRUCTION OF A BOREHOLE EQUIPPED WITH SOLAR WATER PUMP AND CONSTRUCTION OF TANK AT END OF TAR NKAMBE, IN NKAMBE COUNCIL AREA, DONGA-MANTUNG DIVISION, NORTH WEST REGION

(To be opened only during the bids opening session)

12) ADMISSIBILITY OF BIDS: Under risk of being rejected, only originals or true copies certified by the issuing service or administrative authorities (SDO, DO) issuing service must imperatively be produced in accordance with the Special Regulations of the invitation to tender. They must obligatorily be not older than three (3) months as at the date of submission of bids or established before the signature of the tender notice. Any bid not in compliance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible. This refers especially to the absence of a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Minister in charge of Finance or its non conformity.

13) OPENING OF BIDS: The bids shall be opened in a single phase, in the NKAMBE COUNCIL TOWN HALL, on **19/02/2026 at 11:00am**. Only bidders or their authorized representatives having a perfect knowledge of the file may attend the bids opening session. Any bid which shall not comply with the requirements of the tender file shall be rejected.

14) Evaluation criteria

The bids shall be evaluated according to the main criteria as follows:

Eliminatory criteria

- Absence of a document in the administrative file and not submitted within 48hrs on request;
- Bids submitted after the deadline for submission;

- Deadline of execution more than the prescribed;
- False declaration or falsified documents;
- External envelope bearing identification marks of the Bidder;
- Absence of, or insufficient or noncompliance bid bond;
- Omission of a quantified task on the bill of quantities and cost estimates
- Enterprise suspended from public procurement.
- Failure to obtain at least 75% in the evaluation of the technical proposal.
- Absence of A SPECIAL FIELD REPORT SINED BY THE SERVICE PROVIDER IN HIS HONOUR CLEARLY INDICATING DUE DILIGENCE AND SUFFICIENT UNDERSTANDING OF THE LOCAL SECURITY CONTEXT

A. Essential criteria

- 1- General presentation of the tender bids;
- 2- Financial capacity;
- 3- References of the company in similar domain;
- 4- Quality of the personnel;
- 5- Technical organization of the works;
- 6- Attestation and report of site visit;
- 7- Logistics;
- 8- Special Technical Clauses initialed in all the pages and signed on the last page;
- 9- Special Administrative Clauses completed and initialed in all the pages and signed on the last page.

15) Award: This evaluation shall be done using the binary method of either (YES) or (NO) with an acceptable minimum technical score of at least **75%** of the essential criteria taken in account. The contract will be awarded to the bidder who would have proposed the offer with the lowest amount, in conformity with the regulations of the Tender Documents and having satisfied a **100%** score of the eliminatory criteria and at least **75%** score in the essential criteria.

16) DURATION OF TENDER VALIDITY: Bidders shall remain committed to their offers for a period of ninety (90) days from the last date of submission of tenders, that is, the tenders shall be valid for 90 (ninety) days with effect from their submission deadline.

17) FURTHER INFORMATION: Additional (supplementary) technical information may be obtained during working hours from the service for the award of contracts at the Nkambe Council.

18) AMENDMENT TO THE INVITATION TO TENDER: The Delegated Contracting Authority reserves the right, if need be, to subsequently amend this invitation to tender in conformity with the public contract code.

Copies:

- MINMAP
- ARMP
- NKCITB
- File/chrono
- Notice Boards

21 JAN 2026
Nkambe, the.....
Mayor Nkambe council
(Contracting Authority)

Nxor Musa
LORD MAYOR NKAMBE CO. NO.

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

PAIX – TRAVAIL – PATRIE

REGION DU NORD- OUEST

DEPARTEMENT DU DONGA MANTUNG

ARRONDISSEMENT DE NKAMBE

COMMUNE DE NKAMBE

COMMISSION INTERNE DE PASSATION
DES MARCHES



REPUBLIC OF CAMEROON

PEACE – WORK – FATHERLAND

NORTH WEST REGION

DONGA MANTUNG DIVISION

NKAMBE SUBDIVISION

NKAMBE COUNCIL

INTERNAL TENDERS BOARD

AVIS D'APPEL D'OFFRES

**AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT No. 010AONO/RNO/DDM/CNK./CIPMCNK./2026 DU 21/01/2026
POUR LES TRAVAUX DE CONSTRUCTION D'UN FORAGE ALIMENTE PAR L'ENERGY SOLAIRE ET UN
CHATEUX A END OF TAR NKAMBE, ARRONDISSEMENT DE NKAMBE, DEPARTEMENT DE DONGA-
MANTUNG, REGION DU NORD-OUEST**

- OBJET DE L'APPEL D'OFFRES :** Dans le cadre de l'exécution du budget de l'État 2026, l'État du Cameroun représenté par le Maire de la Commune de Nkambe lance un Appel d'Offres National Ouvert **POUR LA CONSTRUCTION D'UN FORAGE ALIMENTE PAR L'ENERGY SOLAIRE ET UN CHATEUX A END OF TAR NKAMBE**, dans la Commune de Nkambe, Département du Donga-Mantung, Région du Nord-Ouest.
- NATURE DE LA PRESTATION :** Les travaux à réaliser consistent en :

- Travaux préparatoires
- Travaux de préparation du site
- Forage du puits avec une foreuse motorisée
- Développement du forage
- Sable de filtration
- Bétonnage de la tête du forage
- Installation de la pompe
- Travaux de plomberie
- Construction de chambres de vannes
- Excavation de la tranchée / Remblaiement
- Essais de contrôle sur les tuyaux
- Pose de canalisations
- Soins / Pose des tuyaux
- Formation du comité de gestion de l'eau

- DÉLAI D'EXÉCUTION :** Le délai maximum d'exécution prévu par le Maître d'Ouvrage est de **Trois mois (90 jours calendaires)** à compter de la date de notification de l'Ordre de Service de démarrage des travaux.

Lots : Les travaux sont répartis en un (01) lot comme suit : pour la construction d'un forage équipé d'une pompe solaire et construction d'un réservoir à l'extrémité de Tar Nkambe, Arrondissement de Nkambe, Département du Donga-Mantung, Région du Nord-Ouest.

- COÛT ESTIMATIF :** Le coût estimatif après les études préliminaires est de **Dix-huit millions (18 000 000) de FCFA**.

Objet	Montant du Projet	Numéro de Crédit	Numéro d'Autorisation d'Engagement
La CONSTRUCTION D'UN FORAGE ALIMENTE PAR L'ENERGY SOLAIRE ET UN CHATEUX A END OF TAR NKAMBE,	18 000 000 FCFA	60 32 342 3 32000003 523412.	

- PARTICIPATION ET ORIGINE :** La participation à cet appel d'offres est ouverte aux entreprises camerounaises compétentes et en règle vis-à-vis de la législation fiscale.

6. **FINANCEMENT** : Lesdits travaux seront financés sur le budget programmé du **Budget d'Investissement Public (BIP) 2026** de la République du Cameroun au titre du Ministère des L'eau et de l'Énergie (MINEE).
7. **CAUTION DE SOUMISSION**: Chaque soumissionnaire doit joindre à son dossier administratif, **une caution de soumission** émise par un établissement bancaire de premier ordre agréé par le Ministère chargé des Finances et dont la liste figure dans le document N° 12 du Dossier d'Appel d'Offres, et validée par la CDEC, d'un montant de **trois cent soixante mille (360 000) francs CFA**, et valable **trente (30) jours** au-delà de la date de validité des offres.
8. **CONSULTATION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES** : Le dossier d'appel d'offres peut être consulté et obtenu immédiatement après la publication du présent avis auprès des Services du Maître d'Ouvrage (Service en charge des Marchés) aux heures de service à la **MAIRIE DE LA COMMUNE DE NKAMBE** et à la Délégation Départementale du MINMAP et de l'ARMP cite web COLAS.

Objet	Localité	Caution de Soumission	Frais de Dossier
La CONSTRUCTION D'UN FORAGE ALIMENTE PAR L'ENERGY SOLAIRE ET UN CHATEUX A END OF TAR NKAMBE ,	Nkambe	360 000 FCFA	36 000 FCFA

10. **ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES** : Le dossier peut être obtenu à la Mairie de la Commune de Nkambe Tél : (237)...../..... dès la publication du présent avis contre le paiement d'une somme non remboursable de **trente-six mille (36 000) francs CFA**, payable à la Trésorerie de la Commune de Nkambe.
11. **DÉPÔT DES OFFRES** : Chaque offre rédigée en anglais ou en français doit être signée par le soumissionnaire ou par un représentant dûment autorisé et présentée en **sept (7) exemplaires**, dont un (01) original et six (06) copies étiquetées comme tels. Elles doivent être soumises sous **une enveloppe extérieure scellée** contenant **trois (3) sous-enveloppes**, à savoir : **Enveloppe A : Documents Administratifs, Enveloppe B : Dossier Technique et Enveloppe C : Dossier Financier**. L'enveloppe extérieure scellée ne doit porter aucune mention identifiant l'entreprise et doit être déposée à la **Mairie de la Commune de Nkambe** au Service en charge des Marchés au plus tard le **19/02/2026 à 10h00**, heure locale. Il est à noter qu'en cas d'ambiguïté ou de divergence lors de l'ouverture, seul l'original sera considéré comme authentique. L'enveloppe extérieure scellée portera l'inscription suivante, vision électronique es imperative.

APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N° 010 ONIT/NWR/DMD/NK.C/NK.CITB/2026 du 21/01/2026

POUR LA CONSTRUCTION D'UN FORAGE ALIMENTE PAR L'ENERGY SOLAIRE ET UN CHATEUX A END OF TAR NKAMBE, DANS LA COMMUNE DE NKAMBE, DÉPARTEMENT DU DONGA-MANTUNG, RÉGION DU NORD-OUEST

(À n'ouvrir que pendant la séance d'ouverture des plis)

12. **ADMISSIBILITÉ DES OFFRES** : Sous peine de rejet, seuls les originaux ou les copies certifiées conformes par le service émetteur ou les autorités administratives (Prefet et Sous Prefet) doivent être impérativement produits conformément au Règlement Particulier de l'appel d'offres. Ils doivent obligatoirement dater de moins de trois (3) mois à la date de dépôt des offres ou être établis avant la signature de l'avis d'appel d'offres. Toute offre non conforme aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Ceci vise notamment l'absence d'une caution de soumission émise par une banque de premier ordre agréée par le Ministre chargé des Finances.
13. **OUVERTURE DES PLIS** : Les plis seront ouverts en **une seule phase**, à la **MAIRIE DE LA COMMUNE DE NKAMBE**, le **19/02/2026 à 11h00**. Seuls les soumissionnaires ou leurs représentants autorisés ayant une parfaite connaissance du dossier pourront assister à la séance d'ouverture des plis. Toute offre qui ne sera pas conforme aux exigences du dossier d'appel d'offres sera rejetée.
14. **CRITÈRES D'ÉVALUATION** :
Les offres seront évaluées selon les critères principaux suivants :
- A. Critères Éliminatoires**
- Absence d'un document dans le dossier administratif et non soumis dans les 48h sur demande ;
 - Offres soumises après la date limite de dépôt ;
 - Délai d'exécution supérieur à celui prescrit ;
 - Déclaration fausse ou documents falsifiés ;
 - Enveloppe extérieure portant des marques d'identification du Soumissionnaire ;
 - Absence de, insuffisance ou non-conformité de la caution de soumission ;
 - Omission d'une tâche quantifiée dans le bordereau des prix et le devis estimatif ;
 - Entreprise suspendue des marchés publics.
 - Échec à obtenir au moins **75%** à l'évaluation de la proposition technique.
 - **L'ABSENCE D'UN RAPPORT SPECIAL DE TERRAIN SINGNE PAR LE CO-CONTRACTANT A SON HONEUR INDIQUANT CLAIREMENT LES VERIFICATION NECESSAIRES ET UNE MAITRISE ADEQUATE DU CONTEXTE SECURITAIRE LOCAL**

B. Critères Essentiels

1. Présentation générale des dossiers de soumission ;
 2. Capacité financière ;
 3. Références de l'entreprise dans un domaine similaire ;
 4. Qualité du personnel ;
 5. Organisation technique des travaux ;
 6. Attestation et rapport de visite du site ;
 7. Moyens logistiques ;
 8. Cahier des Clauses Techniques Particulières paraphé sur toutes les pages et signé sur la dernière page ;
 9. Cahier des Clauses Administratives Particulières rempli et paraphé sur toutes les pages et signé sur la dernière page.
15. **ATTRIBUTION** : Cette évaluation se fera selon la méthode binaire (OUI) ou (NON) avec un score technique acceptable minimum d'au moins **75%** des critères essentiels pris en compte. Le marché sera attribué au soumissionnaire ayant proposé **l'offre au montant le plus bas**, en conformité avec la réglementation du Dossier d'Appel d'Offres et ayant satisfait à **100%** des critères éliminatoires et à au moins **75%** des critères essentiels.
16. **DURÉE DE VALIDITÉ DES OFFRES** : Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant une période de **quatre-vingt-dix (90) jours** à compter de la dernière date de dépôt des offres, c'est-à-dire que les offres seront valables **90 (quatre-vingt-dix) jours** à compter de leur date limite de soumission.
17. **RENSEIGNEMENTS COMPLÉMENTAIRES** : Des renseignements techniques supplémentaires peuvent être obtenus aux heures de service auprès du service en charge des marchés à la Mairie de la Commune de Nkambe.
18. **MODIFICATION DE L'APPEL D'OFFRES** : Le Maître d'Ouvrage Délégué se réserve le droit, si nécessaire, de modifier ultérieurement le présent appel d'offres conformément au Code des Marchés Publics.

Nkambe, the 12.1 JAN 2026

Copies :

- MINMAP ;
- MINAT ;
- ARMP ;
- NKCITB
- Chrono
- Affichage

LE Maire
(AUTHORITÉ CONTRACTANTE)



Mor Musa They
LORD MAYOR NKAMBE COUNCIL